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Regeringen levererar i blyfrågan: det generella blyförbudet 
avskaffas och fältskyttet räddas 
 
Regeringen har nu offentliggjort sitt förslag vad gäller ändring av den förordning 
(1998:944) som skulle ha omöjliggjort allt skytte med blykulor (förutom mot 
miljökulfång) från den 1/1 2008. Förslaget skall nu gå en vända till EU (sk 
notifiering), men regeringen har själv rätt att bestämma i denna fråga. Ett formellt 
beslut kommer att fattas senare i höst, men förslaget är enligt våra uppgifter nu helt 
förankrat inom regeringspartierna så några ändringar kommer knappast att ske. Det 
finns också en mycket stor riksdagsmajoritet för denna lösning då även 
socialdemokraterna numera vill avskaffa det blyförbud de initierade för nästan tio år 
sedan. 
 
Förslaget bifogas. Det för oss pistolskyttar viktigaste innehållet är följande 
paragrafer: 
 
14 e §1    Den som bedriver verksamhet i form av en skjutbana eller ett skjutfält ska vidta för platsen 
anpassade åtgärder så att ammunition som innehåller bly inte orsakar skada på eller olägenhet för 
människors hälsa eller miljön. 
 
14 f §2    (…) Naturvårdsverket får, utom när det gäller Försvarsmaktens och Försvarets materielverks 
skjutbanor och skjutfält, meddela närmare föreskrifter om tillämpningen av 14 c § 3 och 14 e §.  
 
Vår preliminära analys av konsekvenserna av detta är i korthet följande. Verksamhet 
vid skjutbanor skall bedrivas så att t ex blyurlakning från kulfånget inte sker. Men 
något krav på miljökulfång införs inte. Normalt sett förekommer inte någon 
urlakning från skjutvallar då bly är stabilt när det väl hamnat i mark, vilket 
regeringen också medger i det pressmeddelande som annonserade förslaget den 12 
juli. Detta innebär, enligt de flesta bedömare, att åtgärder endast behöver vidtagas 
när ett problem med t ex urlakning konstaterats.  
 
Vad gäller skjutfält är förslaget dessvärre lite oklart. Såvitt bekant är skjutfält med 
något undantag (Bofors’ skjutfält) uteslutande militära inrättningar. Någon ny  
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definition införs inte heller i förordningen. Samma regler som för skjutbanor gäller 
alltså, men Naturvårdsverket kommer inte att ha rätt att ge ut föreskrifter för dem 
vad gäller blyammunition. Det är däremot Försvarsmaktens sak, som veterligen inte  
planerar något blyförbud. Det ankommer dock på skytterörelsen att följa upp detta 
och påverka Försvarsmakten i en för oss positiv riktning. 
 
Vad gäller fältskytteterräng, dvs mark som det tillfälligtvis anordnas 
fältskyttetävlingar på, kan vi konstatera att den med denna förordning förblir 
oreglerad och därmed jämställs t ex med kuljakten. Detta innebär att det även 
framgent blir tillåtet att genomföra fältskytte med blyammunition på det sätt vi nu 
gjort i över 70 år. Detta var förbundets huvudkrav i den nu fleråriga dialogen med 
departement och myndigheter, och det är givetvis enormt tillfredsställande att detta 
gick igenom. 
 
Vad slutligen beträffar eventuella föreskrifter från Naturvårdsverket kan vi notera att 
förordningen endast anger att verket får meddela sådana, inte att man måste göra 
det. Vi vet således inte om de kommer eller hur de i så fall kommer att se ut. 
 
Sammanfattningsvis kan vi alltså preliminärt säga att den nya förordningen 
sannolikt inte innebär några större problem för oss pistolskyttar. Den föregående 
lydelsen riskerade däremot att utplåna 70-80% av vår verksamhet. Vi kan därför 
glädja oss åt att ha kommit relativt helskinnade ur en process som på flera sätt varit 
en ”nära döden” upplevelse. 
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